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جدول نرخ سکه و ارز

قیمت خودرو های داخلی

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی با بیان اینکه 
موضوع تولید بیت کوین به دولت محول شده است، 
گفت: خرید و فروش بیت کوین در ایران ممنوع است 

و مردم نباید وارد این حوزه شوند.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، ناصــر حکیمی درباره 
موضــع بانک مرکزی درباره تولید، تجارت و خرید و فروش 
بیت کوین در ایران گفت: تولید بیت کوین به دولت محول 
شده اســت، اما خرید و فروش آن در داخل کشور با توجه 
به مصوبه شــورایعالی مبارزه با پولشویی ممنوع است. البته 
باید بین تولید و خرید و فروش بیت کوین تفکیک قائل شد.
وی درباره تکلیف مردمی که الان وارد تولید بیت کوین 
شــده اند، اظهار کــرد: نکته صریح اینکــه خرید و فروش 
بیت کوین در ایران ممنوع است، در نتیجه مردم نباید وارد 

این حوزه شــوند. نوسان قیمت بیت کوین بسیار زیاد است 
ضمن آنکه این ارزها ریسک قانونی هم دارند. لذا توصیه اکید 

می کنیم که مردم وارد این بازی نشوند.
این مســئول در رابطه با ظرفیــت این تکنولوژی مالی 
بــرای دور زدن تحریم و انجام مبادلات ارزی هم افزود: در 
این خصوص نمی شود اظهار نظر صریحی کرد. اما آنچه که 
مشخص است باید به ظرفیت فروشنده خارجی و همچنین 
قابلیت تبدیل بیت کوین یا سایر رمز ارزها به ارزهای مورد 

قبول فروشندگان خارجی توجه داشت.
 حکیمــی گفــت: بازاریاب های شــبکه ای و هرمی از
 بیت کوین مانند درخت طلای پینوکیو )که طلا را بکاریم 
تا به درخت طلا تبدیل شود!( تبلیغ می کنند که مردم باید 

مراقب باشند.

رئیس ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز هم در پاسخ به 
پرسشی درباره این موضوع گفت: بخش اعظم فعالیت های 

مرتبط با بیت کوین غیرقانونی است.
مؤیدی در حاشیه جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات 
اقتصادی کشور اظهار کرد: قرار است در جلسه ای با حضور 
مســئولان مرتبط درباره فعالیت های غیرقانونی مربوط به 
بیت کوین بحث و بررســی صورت گیرد و درخصوص نحوه 

برخورد با آن در کشور تصمیم گیری شود.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا ممکن است در 
تصمیم گیری ها بخشــی از فعالیت های مرتبط با بیت کوین 

قانونی تلقی شود ادامه داد: بعید می دانم چنین باشد.
بر اساس این گزارش، تولید بیت کوین در ماه های اخیر 
در کشــور رونق چشم گیری داشته و موجب شده تا گروه 

زیادی از مردم با هدف کسب سود بیشتر به خرید ماینر برای 
استخراج این رمز ارز روی بیاورند.

ســودهای بالای تولید بیت کوین موجب شــده تا در 
مرغداری هــا ، مزارع کشــاورزی و کارخانجات صنعتی و... 

عده ای با برق رایگان مشغول ماین بیت کوین شوند.
تولیــد بیت کوین آن هم با برق صنعتی و بعضاً رایگان 
درحالی روبه افزایش اســت و عده ای از ایران به عنوان قطب 
جدید اســتخراج بیت کوین یاد  می کننــد که طبق اعلام 

مسئولان، قانونی برای این فعالیت در کشور وجود ندارد.
اشتیاق برای استخراج بیت کوین درحالی بین گروه های 
مختلف مردم زیاد است که بانک مرکزی رسماً اعلام کرده که 
به کارگیری بیت کوین و ارزهای مجازی دیگر در تمام مراکز 

پولی و مالی ممنوع است.

بانک مرکزی:

خرید و فروش بیت کوین در ایران ممنوع است

دبیرکل جامعه رسمی حســابداران اظهار کرد: پس از 
انتشار اسامی دریافت کنندگان ارز دولتی در سال گذشته 
و امسال مشخص شد که دو هزار و 300 شرکت دریافت کننده 

ارز چهار هزار و 200 تومانی حسابرسی نشده بودند.
سید محمد علوی دیروز در همایش آشنایی با سازوکار ثبت و 
استفاده از اطلاعات صورت های مالی در رتبه بندی فعالان اقتصادی 
که در نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار شــد،  گفت: حسابرسی 
کاغذی صورت های مالی به دلیل ضعف سیستمی، با اعداد و ارقام 
مختلف ارائه می شود و هر کجا که اقتضا کند می توانند صورت های 
مالی متفاوتی ارائه کنند که با این اتفاق اثربخشــی حسابرسی به 

چالش کشیده می شد.
وی افزود: بنابراین وقتی ضعفی برای حسابرســی داشته باشد 
اثربخشــی حسابرسی به چالش کشیده می شود به عنوان مثال در 
موضوع دریافت ارز چهار هزار و 200 تومانی بعد از انتشــار اسامی 
دریافت کنندگان در ســال گذشته مشخص شد که 600 شرکت 
حسابرسی نشده بودند که ما آن را به مراجع مورد نظر و قانونی اطلاع 
دادیم و امسال در مرحله دوم انتشار فهرست دریافت کنندگان ارز 
چهار هزار و 200 تومانی هم مشخص شد که هزار و 700 شرکت 

حسابرسی نشده  بودند.
دبیرکل جامعه رسمی حسابداران بیان کرد:  بنابراین ناچاریم به 
سمت حسابرسی سیستمی حرکت کنیم تا این مسائل حل شود.

علوی ادامه داد:  نظارت مالی سیستمی یکپارچه از ابتدای سال 
96 آغاز شد زیرا منابع مالی،  منبع اصلی صورت های مالی است که 

مبنای تصمیم گیری های اقتصادی قرار می گیرد.
وی عنوان کرد: قرار اســت اقداماتی صورت گیرد تا این سامانه 
به منظور ثبت صورت های مالی مرتبط با بنگاه ها از سوی مجلس 
به عهده جامعه حســابداران گذاشته شــود تا بر این اساس تهیه 

صورت های مالی و انتشار آن به صورت سیستمی انجام شود.
به گزارش فارس ، دبیرکل جامعه رسمی حسابداران با بیان اینکه 
صورت های مالی در چرخه نظارت شفاف مالی قرار نداشت،  گفت: 
صورت های مالی به عنــوان آخرین حلقه مفقوده نظارت مالی در 
بن بست قرار داشت و در واقع پسماند بود که با برقراری سامانه ها 

وارد چرخه نظارت مالی شد و ارزش افزوده ایجاد کرد. 
علوی افزود: اشتراک گذاری اطلاعات مالی مانع از ارائه اطلاعات 
مالی متفاوت به مراجع گوناگون مالیاتی، بیمه ای،  شبکه بانکی و... 
می شود به همین دلیل ارائه فیزیکی صورت های مالی حسابرسی 
شده توسط ذینفع به مراجع قانونی در حال حاضر منسوخ شده است.

دبیرکل جامعه رســمی حســابداران اظهار داشت: برای انجام 
نظارت اثربخش حتما باید نظارت مالی یکپارچه سیســتمی را در 
کشور ایجاد کنیم و این امر کاهش فساد را به دنبال خواهد داشت.

دبیرکل جامعه رسمی حسابداران:
2300 شرکت دریافت کننده ارز دولتی 

حسابرسی نشده  اند

قیمت بازارقیمت کارخانهنوع خودروردیف

39,681,00051,100,000پراید 1111

37,381,00045,200,000پراید 2131

40,213,00044,200,000پراید 3151

155,000,000179,000,000چانگان4

42,743,00052,500,000تیبا صندوق دار5

55,943,00059,500,000ساینا دنده ای6

63,158,00079,000,000پژو 7405

8SLX 67,888,00083,400,000پژو

65,578,00079,500,000پژو 405 دوگانه سوز9

54,914,000103,000,000پژو پارس10

--پژو پارس TU5 کلاس 1113

67,283,00084,500,000پژو 206 تیپ 122

79,418,000100,000,000پژو 206 تیپ 135

80,754,00099,600,000پژو V8 206 صندوقدار14

15)LX( 66,770,00082,000,000سمند ال ایکس

16EF7 سمند--

92,200,000-سمند دوگانه سوز کلاس 1716

108,000,000-دنا18

--تندر پلاس دنده19

96,730,000124,000,000پژو 207 دنده ای20

273,000,000395,000,000مزدا213

22H30  75,000,000129,000,000

103,100,000160,000,000استپ وی23

165,000,000-  207 اتوماتیک24

114,994,000320,000,000پژو252008

67,440,00083,500,000رانا26

قیمت )به تومان(نوع سکه

4,523,000سکه تمام طرح جدید

4,366,000سکه تمام طرح قدیم

2,351,000نیم سکه

1,501,000ربع سکه

990,000گرمی

428,000هرگرم طلای 18 عیار

نوع ارز

12,750دلار

14,647یورو

16,151پوند

2,269لیر ترکیه

3,527درهم امارات

عضو هیئت مدیره کانون سراسری مرغداران گوشتی برای 
توجیه گرانی مرغ در روزهای اخیر به بهانه های عجیبی نظیرآغاز 
مسافرت های تابستانی و یا برگزاری مراسم جشن متوسل شد!

برومند چهارآئین؛ در گفت و گو با  مهر از افزایش یکهزارتومانی قیمت 
مرغ طی ۱0 روز گذشته خبر داد و افزود: متوسط کشوری قیمت این 

کالا ۱2 هزار و ۸00 تومان و در برخی نقاط نیز ۱۳ هزارتومان است.
وی متوسط کشوری قیمت مرغ زنده را کیلویی 9400 تومان اعلام 
کرد و ادامه داد: طی روزهای اخیر افزایش دمای هوا و گرما باعث شده 

وزن گیری مرغ ها کاهش یابد.
این فعال بخش خصوصی با اشــاره به آغاز مسافرت های تابستانی 
و برگزاری مراســم های جشن و سرور تا قبل از آغاز ایام محرم و صفر، 
افزود: همه این موارد باعث افزایش تقاضا برای مرغ در بازار شده است.
چهارآئین توضیح داد: با این حال تولیدکنندگان در واحدهای تولیدی 
توان کنترل دما را ندارند، دما در واحد تولیدی حداکثر باید ۳۳ درجه 
سانتی گراد باشد ولی طی روزهای اخیر هوا بسیار گرم شده و واحدها 
را با مشکل مواجه کرده، وقتی هوا گرم می شود مرغ هم غذا نمی خورد 

و وزن نمی گیرد.
به نظر می رســد برخی تولیدکنندگان مرغ هــر روز به یک بهانه، 
محصول خود را گران می کنند و با این کار بهانه به دست واردکنندگان 
می دهند که از قضا برخی از آنها تولیدکننده هم هســتند. مسئولان با 
پایان دادن به دور باطل گرانی تولید و واردات،باید تولیدکنندگان واقعی 
و مــردم را از این وضع نجات بدهند و اگــر نمی توانند اجازه دهندقوه 
قضائیه با آنها برخورد کند، زیرا شواهد نشان می دهد عده ای نمی خواهند 

قیمت ها پایین بیاید.
دوبرابر شدن واردات گوشت

در همین حال رئیس ســازمان دامپزشکی کشــور از دوبرابر شدن 
واردات گوشت در بهار امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبرداد.
علیرضا رفیعی پور در گفت وگو با فارس در پاسخ به اینکه از ابتدای 
سال جاری چه میزان واردات گوشت انجام شده است، تصریح کرد: طی 
سه ماه گذشته 45 هزار تن واردات گوشت انجام شده که دو برابر میزان 

مشابه سال گذشته است.
وی ادامه داد: در ســه ماه نخست سال گذشته 27 هزار تن واردات 
گوشت انجام شده بود که امسال با برنامه ریزی مناسب و برای تامین نیاز 
داخل میزان گوشت بیشتری وارد کرده ایم. واردات این گوشت ها آنطور 
که پیش تر یک مقام مسئول در وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرده بود 

با ارز نیمایی صورت گرفته است.
گفتنی است، مرتضی رضایی؛ معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی 
پیش از این گفته بود، تولید گوشت امسال چهار تا پنج درصد افزایش 
خواهد داشت و ما را به خودکفایی نزدیک می کند. حجم افزایش تولید 
گوشت با توجه به تولید ۸50 هزار تنی گوشت در داخل کشور، معادل 45 
هزار تن خواهد بود که اگر این افزایش به ۱20 هزار تن برسد می توانیم 

خودکفا بودن خود را در تولید گوشت اعلام کنیم.

 مسافرت های تابستانی 
بهانه جدید گرانی مرغ!

عده ای از کارشناسان، کارکنان و دانشگاهیان 
صنعت در نامه ای سرگشــاده خطاب به رؤســای 
قوای سه گانه درخواست کردند که مدعی العموم به 
موضوعات بکارگیری نمایندگان مجلس و دانشجویان 
مرتبط با شخص وزیر بدون داشتن هیچگونه ویژگی 
خــاص و انتصابات دیگر ایشــان در وزارت نفت 

رسیدگی کند.
به گزارش خبرگزاری فارس، عده ای از کارشناســان، 
کارکنان و دانشــگاهیان صنعت نفت نســبت به عملکرد 
مسئولان ارشــد وزارت نفت انتقاداتی را در قالب نامه ای 
سرگشاده خطاب به روسای قوای سه گانه منتشر و شرایط 
وزارت نفت را که در پیشانی تحریم های بین المللی است 

بازگو کردند.
در نامه این افراد به روســای قوا آمده است: با وجود 
گذشت بیش از شش سال از دولت فعلی و به وزارت رسیدن 
مجدد آقای زنگنه، شاهد رکود و عدم ارائه روش هایی برای 
برون رفت از نقشه های شیطانی دشمن می باشیم. صنعتی 

با سرمایه مادی و معنوی قریب به ۱000 میلیارد دلار هم 
اکنون در حالتی از سردرگمی و بی تدبیری حاصل از عدم 
تحرک خود قرار گرفته است که ادامه این روند آسیب های 
جبران ناپذیری را درحال و آینده مملکت وارد خواهد نمود.

آنچه بیش از تحریم های ظالمانه استکبار این صنعت 
را در بلاتکلیفی و عدم پویائی قرار داده اســت بی تدبیری 
مدیریت کلان اجرایی و شــخص وزیر فعلی می باشد که 
بلادرنگ می بایست برای جابجایی وی اقدامی عاجل نمود.

او که حتی ســرباز این جبهه هم به حساب نمی آید 
)چه رسد به ژنرال آن( با روش های سنتی و ارائه روش های 
نخ نمایی که جزء پیچیده نمودن فضای فعلی و آینده این 
صنعت نتیجه ای نداشته است، با بکارگیری افراد ناموزون 
و یا جــوان ناپخته )نه نخبه( که غالبــاً هم از طیف ها و 
دانشــجویان خود محسوب می شوند و نیز استخدام قابل 
تأمل سیاسیونی چون نمایندگان ادوار قبل و فعلی مجلس 
شورای اسلامی که هیچگونه آگاهی بر امور فنی مهندسی 
و تخصصی نفت نداشــته اند و با انجام فعالیت های صوری 

و مصاحبه های شــعاری که نتیجــه ای در پویایی وزارت 
نفت و زندگی مردم مشاهده نمی گردد در تضعیف هرچه 
بیشتر نهادهای تصمیم گیری این وزارت استراتژیک اقدام 

نموده است.
وزارتی که می توانست با راهکارهای جهادی و علمی 
کمک کند اقتصاد کشــور کمتر آسیب ببیند و با روحیه 
انقلابــی و اعتقادی در بــرون رفت تحریم ها کمک نماید 
معیشــت مردم به ســختی نیفتد هم اکنون در رکودی 
معنادار که سهم عظیمی از آن حاصل از سوء مدیریت در 
وزارت نفت می باشد گرفتار شده است. چرا که راهکارهای 
موثری برای برون رفت از این وضعیت وجود دارد که آقای 
زنگنه یا غافل و جاهل به آن است و یا متعمدانه بدان اقدام 
نمی نماید و یا بدلایل خطوط ناصواب سیاسی اقدام ننموده 
و آنچه حاصل گردیده بن بست و ناکارآمدی در وزارت نفت 

و متضرر شدن مردم و مملکت می باشد.
لذا از آن سران محترم استدعا دارد که به وظیفه ذاتی 
خود براساس قانون عمل نموده و سکوت را بیش از این بر 

خود روا نداشته و در قبال این مطلب مهم در محضر ملت 
شریف ایران اسلامی و آیندگان اقدام عاجل نموده چرا که 
مجلس می بایست به ناکارآمدی عملکردی وی، ورود نموده 
و کمیسیون انرژی پاسخگوی بی تو جهی معنادار خود باشد.
از طرفی قوه قضائیه ضمن رســیدگی به موضوعاتی 
چون بکارگیری نمایندگان مجلس که شائبه سوءاستفاده 
از آن می رود به موضوع بکارگیری افرادی چون دانشجویان 
مرتبط با شخص وزیر بدون داشتن هیچگونه ویژگی خاص و 
انتصابات دیگر ایشان بعنوان مدعی العموم ورود نماید )چرا 
که این زمینه ساز بی درایتی و هدر رفت منابع و فرصت ها 
ودر نتیجه اختلاس های مالی و بلکه بد تر از آن اســت( و 
رئیس محترم جمهور برای جلوگیری از عدم تحرک موجود 
و اشاعه بیشتر رخوت و بی تدبیری در وزارت نفت که چیزی 
جزء عدم تأمین مالی دولت و کوچکتر شدن سفره مردم 
عایدی دیگر در پی نداشته است و در راستای پاس داشت 
رای ملت است. در انتخاب و انتصاب شخصی شایسته برای 

وزارت نفت در اسرع وقت اقدام فرمایند.

کارشناسان و دانشگاهیان صنعت نفت خطاب به سران قوا:

مدعی العموم به انتصابات وزارت نفت رسیدگی کند

با اشاره به اینکه ارزش  یک کارشناس اقتصادی 
خانه های خالــی در تهران بیش از 400 هزار میلیارد 
تومان است، گفت: با اعمال مالیات بر خانه های خالی، 

قیمت مسکن 50 درصد کاهش خواهد یافت.
گرانی بیش از ۱00 درصدی قیمت خانه در طول یکسال 
اخیر موجب شده که مدیریت جدید وزارت راه و شهرسازی 
به فکر ساخت مسکن و حتی مالیات بر عایدی سرمایه باشد؛ 
مشــکلاتی که به دلیل بی توجهی مدیریت عباس آخوندی 
به تقاضای بازار مسکن به وجود آمد و هم اکنون گریبانگیر 

معیشت مردم شده است. 
زمانی نه چندان دور، وزیر ســابق راه و شهرســازی با 
تکیه بر آمارهای مربوط به خانه های خالی سعی می کرد از 
لزوم ساخت واحدهای جدید طفره رفته و موجودی مسکن 
را مناســب جلوه دهد؛ در حالی که بسیاری از این واحدها، 
واحدهای لوکس می باشــد، چنانچه خبرگزاری ایســنا در 

گزارشی برخی ارقام اجاره آنها را نجومی اعلام کرد. 
بر اســاس این گزارش، یک ویلای ۱۱00 متری نوساز 
مبله در فرمانیه، فوق لوکس با استخر، سونا، جکوزی؛ ماهیانه 
۸0 میلیون تومان اجاره داده می شــود یا در نمونه ای دیگر، 
یک ویلای لوکس 700 متری در شهرک غرب، پنج خوابه، 
خواب های مســتر، تراس های بزرگ، اســتخر؛ ماهیانه 65 

میلیون تومان برای اجاره گذاشته شده است! 
بر همین اساس می توان متوجه شد که اتکا به خانه های 
خالــی در زمان عباس آخوندی صرفا برای گریز از ســاخت 

مســکن بوده و نیاز اساسی کشــور در حوزه مسکن باید با 
افزایش تولید )و البته عرضه خانه هایی که خالی مانده و در 

توان عامه مردم است( جبران شود. 
 ارزش خانه های خالی در تهران

 بیش از 400 هزار میلیارد تومان! 
در همیــن زمینه، افشــین پروین پــور در گفت وگو با 
خبرگزاری تسنیم با اشاره به اینکه سازوکار مشخص شناسایی 
خانه های خالی در کشــور وجود ندارد، اظهار داشت: با اخذ 
مالیات، مالکان خانه های خالی از سکنه که به دلیل سوداگری 
آنها را وارد بازار نمی کنند مجبور می شوند این قبیل واحدهای 

مسکونی را به بازار عرضه کنند.
وی ادامه داد: بر اســاس قانون وزارت راه و شهرسازی 
باید ســال 94 سامانه املاک و اسکان را راه اندازی می کرد، 
اما سازمان ملی زمین و مسکن در آن زمان این کار را انجام 
نداد تا امروز ابزاری برای شناسایی خانه های خالی در اختیار 

نداشته باشیم.
این کارشناس اقتصاد مسکن پیش تر نیز با بیان این که 
هم اکنون 2.6 میلیون واحد مسکونی خالی در کشور داریم 
که از این تعداد واحد مســکونی بیش از 500 هزار واحد در 
تهران قرار دارد گفته بود: خانه های خالی ظرفیت بزرگی در 
کشور به شمار می رود که معطل مانده و باید هرچه سریع تر 

به چرخه مصرف وارد شود. 
پروین پــور با بیان این که این ظرفیت در کشــور قابل 
جایگزینی نیست، گفت: نباید دولت اجازه دهد مثلًا فردی 

50 دســتگاه واحد مسکونی داشته باشد و آنها را خالی نگه 
دارد تا بعداً با قیمت های بالا به فروش برساند.

 بحث خانه های خالی باید از چرخه انحصار 
خارج شود

وی افزود: در دنیا با ابزار مالیات بر خانه های خالی اجازه 
نمی دهند واحد مسکونی خالی بماند؛  ارزش خانه های خالی 
در تهران بیش از 400 هزار میلیارد تومان برآورد شده است، 
چنانچه خانه های خالی با یک نرخ مؤثر شناســایی و از آنها 
مالیات دریافت شــود به طور قطع قیمت مسکن 50 درصد 

کاهش خواهد یافت.
 چند صد هزار خانه خالی 

در تهران وجود دارد! 
در ایــن باره، پیروز حناچی، شــهردار تهران نیز اظهار 
داشت: موضوع بلوکه شدن سرمایه های مردم در خانه های 
خالی نیز مورد توجه دولت قرار گرفته و در ارتباط با واحدهای 
خالی نیز هنوز اتفاق نظر واحدی وجود ندارد اما حتما چند 

صد هزار خانه خالی از سکنه در تهران وجود دارد. 
وی با بیان اینکه در این خصوص خلائی در قوانین داریم 
ادامه داد: در دنیا برای افرادی که بیش از دو واحد مسکونی 
دارند مالیاتی در نظر گرفته می شــود و در واقع کســی هم 
حق ندارد دارایی های عمومی را بلوکه کند و هم اکنون این 
موضوع در دولت مطرح اســت و امیدواریم هر چه سریع تر 

راهکاری برای آن اتخاذ شود.
همچنین ســید هادی بهادری، عضو کمیسیون عمران 

مجلس در گفت وگو با باشــگاه خبرنــگاران جوان، با بیان 
اینکه افزایش قیمت مسکن ناشــی از عدم ارائه واحدهای 
مسکونی ساخته شــده به بازار است، اظهار کرد: متأسفانه 
تعداد زیادی واحد مسکونی در کشور ساخته شده است که 
عرضه نمی شود. وی با بیان اینکه می توانیم این واحدها  را از  
طریق روش های مالیاتی  به بخش مسکن تزریق کنیم ادامه 
داد: متأسفانه وجود واحدهای خالی از سکنه سبب شده تا 
اقتصاد کشور فریز شده و در نتیجه باید با کمک اخذ مالیات 
از جمله مالیات واحد های خالی و همچنین مالیات بر عایدی 

سرمایه چرخه اقتصادی کشور را به حرکت در بیاوریم.
این عضو کمیسیون عمران مجلس با اشاره به اینکه باید با 
افزایش عرضه و تولید بازار مسکن را به سمت رونق  هدایت 
کنیم، اضافه کرد: در صورتی که به مســتأجران جهت رهن 
واحد مسکونی تسهیلات تخصیص یابد، نه تنها قیمت های 
اجاره کاهش نمی یابد بلکه این اقدام خود منجر به افزایش 

جهشی قیمت ها می شود.
به گفته بهادری، متأســفانه زمانی که تسهیلات خرید 
مسکن افزایش یافت، شــاهد رشد قیمت ها به شکل لجام 
گسیخته ای بودیم که با توجه به این موضوع دولت باید در 
ازای ارائه تسهیلات به مستأجران روش های دیگری را برای 

کنترل این بازار اجرایی کند.
وی ادامه داد: دولت باید عرضه و تولید مسکن را در کشور 
افزایش دهد تا با اجرایی شدن طرح های مالیاتی بتواند دست 

دلالان و سوداگران را از این بازار کوتاه کند.

یک کارشناس اقتصادی: 

قیمت مسکن با مالیات بر خانه های خالی نصف می شود
رئیس اتحادیه فروشندگان نوشــت افزار و لوازم مهندسی 
گفت: برخی از اقلام مصرفی لوازم التحریر همچون مداد، پاک کن، 
خودکار و دفتر در کشور تولید می شود و کمبودی در این زمینه 

نداریم.
عباس فرزانیان در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با اخبار منتشر شده 
مبنی بر تأثیر رشد قیمت مواد پتروشیمی بر قیمت لوازم التحریر گفت: 
از ابتدای ســال گذشته واحدهای تولیدی در زمینه تأمین مواد اولیه با 
مشکلاتی روبرو شــدند که در چند ماه اخیر شیوه عرضه مواد مصرفی 
از ســوی پتروشیمی ها تغییر کرده است، اما همچنان به واسطه شرایط 
اقتصادی واحدها و شــیوه عرضه، دسترســی مستقیم به مواد تولیدی 

پتروشیمی ها سخت است.
رئیس اتحادیه فروشندگان نوشت افزار و لوازم مهندسی تصریح کرد: 
شــرکت های پتروشیمی محصولات تولیدی خود را در حجم بالا عرضه 
می کنند که این موضوع با توان مالی و حجم تولیدات واحدهای تولیدی 
همخوانی ندارد، از این رو واحدهای تولیدی عموماً مواد اولیه خود را از 

بازار و افراد، به میزان محدود و با قیمت گران تری خریداری می کنند.
فرزانیان در رابطه با آغــاز فرآیند آمادگی برای آغاز فصل مدارس، 
خاطرنشــان کرد: برخی از اقلام مصرفــی لوازم التحریر همچون مداد، 
پاک کــن، خودکار و دفتر در کشــور تولید می شــود که بــا توجه به 
برنامه ریزی هــا و ظرفیت واحدهای تولیدی، کشــور با کمبودی در این 

اقلام روبرو نخواهد بود.
وی اظهار کرد: واحدهای تولیدی در زمینه تأمین مواد اولیه اندکی با 
مشکل روبرو هستند و با توجه به اتفاقات رخ داده در زمینه رشد قیمت 
کاغذ، ریســک تولید دفتر افزایش یافته و احتمال داده می شود در فصل 

مدارس و افزایش تقاضا برای دفتر، بازار با مشکل مواجه شود.
رئیس اتحادیه فروشندگان نوشت افزار و لوازم مهندسی گفت: قیمت 
لوازم التحریر در یک ســال گذشــته به طور میانگین رشد سه برابری را 

تجربه کرده است.
گفتنی است، افزایش ســه برابری قیمت لوازم التحریر در یک سال 
اخیر نشــان می دهد اولا نظارتی با بــازار این لوازم وجود ندارد زیرا اگر 
نظارت بود هرگز نمی بایست طی این مدت قیمتها این همه گران شوند 
ثانیا برخی تولیدکنندگان هم ظاهرا یاد گرفته اند تمام مشکلاتشان را بر 
سر مصرف کننده بریزند و راهی به جز گرانی قیمت تمام شده نمی یابند.

یک مسئول خبرداد
افزایش سه برابری قیمت لوازم التحریر

 در یک سال اخیر

 دبیر انجمن تولید کلسیم فسفات اعلام کرد برخی 
مقامات تعمدا ارز دولتی )4200 تومانی( را به محصولی 

دادند که مشابه داخلی آن در حال تولید بود! 
محســن ســعیدیان در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
روزنامه کیهان اظهار داشــت: سالانه ۱00 تا ۱20 هزار تن 
مصرف داروهای افزودنی دام و طیور کشور است که ۱.5 تا 
2.5 درصد خوراک دام را تشکیل می دهد؛ پس تاثیر جدی 

در قیمت مرغ نخواهد داشت. 
وی افزود: 47 کارخانه در داخل کشــور وجود دارد که 
ظرفیت تولیدی آن 270 هزار تن یعنی دو برابر نیاز کشور 
می باشد، بنابراین توان صادراتی هم در این زمینه وجود دارد. 
نکته اینجاســت که ماده اولیه ما )اســید فسفریک( توسط 
شــرکتی تولید می شد که سال گذشته تعطیل شد اما دام 

پزشکی اجازه داد خاک فسفات را وارد کنیم. 
 دبیر انجمن تولید کلسیم فســفات ادامه داد: سازمان 
دام پزشــکی که زیر نظر وزارت جهاد کشــاورزی فعالیت 

می کند، اجازه داد محصول نهایی با دلار 4200 تومانی وارد 
شود؛ بر همین اساس، قیمت تمام شده برای ما 5000 تومان 
در می آید اما وارد کنندگان، محصول نهایی خود را با قیمت 

۳000 تومان می آوردند. 
ســعیدیان اضافه کرد: واردکنندگان زمینه را که آماده 
دیدند محصولات خود را براساس دلار 4200 تومانی فاکتور 
کردند اما به قیمت دلار 6700 تومانی به فروش رســاندند. 
نتیجه این شــد که ۸5 میلیون دلار صرفه جویی ارزی ما با 
کالایی که در داخل تولید می کردیم، با تخصیص ارز 4200 

تومانی به جیب تولید کنندگان چینی رفت. 
وی افزود: جالب اینجاست که در حال حاضر هم فقط 
به محصول نهایی دلار 4200 تومانی تعلق می گیرد! من به 
عنوان دبیر انجمن تولید کننده فسفات اعلام می کنم اصلا به 
صنعت ما ارز دولتی ندهید، اما برای واردات محصول نهایی 

نیز ارز دولتی ندهید. 
دبیر انجمن تولید کلســیم فسفات با طرح این پرسش 

که چرا یارانه ارزی را به چینی ها می دهید؟ ادامه داد: چرا با 
نــدادن ارز دولتی به وارد کننده از تولید حمایت نمی کنید؟ 
این کار باعث تعطیلی 47 کارخانه داخلی شده است و من 

نمی توانم این موضوع را بفهمم! 
سعیدیان بیان کرد: من به نظرم می آید که در این زمینه 
عمدی وجود داشته که در گذشته به ما آسیب بزنند، چرا که 
رسما به ما ارزی تعلق نمی گرفت اما الان برخی از آن مقامات 
برکنار شده اند؛ البته افراد جدید هم مشکلات مسئولین قبلی 

را دارند و همچنان رویه گذشته را ادامه می دهند! 
به گفته وی، این عمدی بودن در عمل مشاهده می شود 
وگرنه من از نیت آن ها خبرندارم؛ تخصیص ارز به محصول 
نهایی و عدم تخصیص آن به مواد اولیه اسمش چیست؟ آیا 
معنایی دیگری جز عمدی بودن دارد؟ معنای این اقدام آن 

است که برخی افراد خود را به خواب زده اند. 
گفتنی است، معضلات مربوط به ارز 4200 تومانی هر 
روز جنبه جدیدی به خود می گیرد و فساد و رانت ناشی از آن 

جنبه رسانه ای پیدا می کند؛ با این حال، رویکرد دولت تاکنون 
حفظ ارز 4200 تومانی بوده و حاضر نیست از تخصیص این 

ارز به کالاهای اساسی دست بکشد. 
چندی پیش هم محمد لاهوتــی، عضو اتاق بازرگانی 
تهران گفته بود: »مشکل عمده ارز 4200 تومانی، قاچاق کالا 
است. در سال گذشته و اوایل امسال، شاهد خروج کالاهایی 
بودیم که با ارز نیما یا 4200 تومانی وارد کشــور شــده و 
عملًا به نوعی کشــورهای همسایه، از آن منتفع شده اند!« 
در نمونه ای دیگر هم سرپرســت سازمان توسعه تجارت از 
سوءاســتفاده از شــکر وارداتی با دلار 4200 تومانی برای 

صادرات ۱20 میلیون دلار آبنبات خبر داده بود! 
از آنجا که تخصیص عمدی ارز به واردات کالاهای مشابه 
داخلی، اخلال در نظام اقتصادی کشور و مغایر با سیاست های 
کلی نظام محســوب می شــود، قوه قضائیه و مدعی العموم 
بایستی به این موضوع ورود کرده و با عوامل خاطی برخورد 

قاطع انجام دهد.

بلاتکلیفی سامانه »ثبت حقوق و مزایا« در حالی وارد 
چهارمین ماه می شود که مســئولان وزارت اقتصاد هیچ 
پاســخی به این سامانه شفافیت ساز حقوق ها نمی دهند و 

فیش های حقوق مدیران همچنان پنهان می مانند!
به گزارش ایســنا، بلاتکلیفی سامانه » ثبت حقوق و مزایا« در 
حالی وارد چهارمین ماه می شــود که علیرغم اعلام سازمان امور 
اســتخدامی بر تحویل این سامانه به وزارت اقتصاد، مسئولان این 
وزارتخانه هیچ پاسخی به این سامانه شفافیت ساز حقوق ها نمی دهند 
و شنیده ها حاکی از این است که چون این سامانه به صورت ناقص 
راه اندازی شده، وزارت اقتصاد در پذیرش آن دچار تردید شده است.
ســامانه »ثبت حقوق و مزایای مدیران« از سال گذشته و به 
طور رسمی در سازمان اداری و استخدامی راه اندازی شد تا طبق 
قانون برنامه ششم توسعه دستگاه ها موظف باشند اطلاعات حقوق و 
مزایای خود را در آن ثبت کنند تا میزان حقوق و مزایای پرداختی 

به هر کارمند دولت در این سامانه مشخص باشد.
با این حال در قانون بودجه امسال در تبصره )2۱( مصوب شد 
که باید سامانه ثبت حقوق و مزایا از سازمان اداری و استخدامی به 
وزارت امور اقتصاد و دارایی منتقل شود؛ تصمیمی که به علت تحت 

نظارت بودن خزانه  داری کل کشور از سوی وزارت اقتصاد است.
در تبصره ای که وزارت اقتصاد را مکلف به اخذ مسئولیت سامانه 
حقوق و مزایا می کند آمده است که » به منظور ایجاد انضباط مالی 
هماهنگی و پرداخت به موقع کارکنان کلیه دســتگاه های اجرایی 
مورد اشاره در قانون برنامه ششم توسعه موظف هستند از ابتدای 
امسال اطلاعات مربوط به هرگونه پرداخت از محل منابع عمومی 

و اختصاصی را در اختیار خزانه داری کل کشور قرار دهند.«
پیش از این نیز رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور گفته بود 
که »طی نامه ای به وزارت امور اقتصادی و دارایی، آمادگی خود را 
برای تحویل سامانه حقوق و مزایای مدیران اعلام کردیم، اما هنوز 

اقدامی از سوی این وزارتخانه صورت نگرفته است.«
اما تا اینجای کار و با گذشــت بیش از سه ماه از سال جدید، 
وزارت اقتصاد هیچ واکنشــی نســبت به پذیرش یا عدم پذیرش 
این سامانه مهم نشان نداده و حتی مسئولان رده بالای آن نیز از 
وجود این ســامانه در وزارت اقتصاد بی خبر هستند؛ به طوری که 
محمدعلی دهقان دهنوی؛ معاون اقتصادی وزارت امور اقتصادی 
و دارایی در نشســتی خبری درباره وضعیت سامانه ثبت حقوق و 
مزایا که به وزارت اقتصاد محول شده است، گفت:  وزارت اقتصاد 
نیز همانند دیگر دستگاه ها اطلاعات خود را به این سامانه و برای 

سازمان امور استخدامی ارسال می کند.
از ســوی دیگر برخی شنیده ها از این وزارتخانه حکایت از این 
دارد که چون این ســامانه به صورت ناقص راه اندازی شده است، 

وزارت اقتصاد در پذیرش آن دچار تردید شده.
گفتنی اســت، در روزهای گذشته لیستی از حقوق های بسیار 
بالای برخی از مدیران سازمان بازنشستگی در فضای مجازی منتشر 
شد. راه اندازی و انتشار سامانه ثبت حقوق و مزایا از این جهت حائز 
اهمیت اســت که می تواند با ایجاد فضایی شفاف از میزان درآمد 
مدیران و کارکنان دولت علاوه بر ایجاد سلامت اداری، باعث عدالت 

بیشتر در دریافت حقوق دولتی ها شود.

ایسنا:
فیش های حقوق مدیران همچنان 

پنهان می مانند!

آمارهای بانک مرکزی حاکی از تداوم افزایش 
رشد نقدینگی می باشد، بگونه ای که رشد سال 
97 نسبت به رشد ســال 96، یک دهم درصد 

افزایش داشته است. 
حجم نقدینگی در پایان ســال ۱۳97 به رقم یک 
تریلیــون و ۸۸2 هــزار میلیارد تومان رســید که در 
مقایسه با رقم پایان سال قبل 2۳.۱ درصد رشد داشت 
که نســبت به رقم سال قبل )22.۱ درصد( یک واحد 
درصد افزایش را نشان می دهد. به عبارت دیگر، رشد 
نقدینگی در سال 97 نسبت به سال 96، نه تنها کمتر 

نشد، بلکه افزایش هم یافت. 
لازم به ذکر اســت ترکیــب نقدینگی همچنان 
بگونه ای اســت که بخش اعظم آن را »شبه پول« یا 
ســپرده های بلندمدت بانکی و بخش کوچک تر آن را 

»پول« تشکیل می دهد؛ چنانچه رقمی در حدود یک 
تریلیــون و590 هزار میلیارد تومان مربوط به شــبه 
پــول بوده و حجم »پول« کمتر از ۳00 هزار میلیارد 

تومان می باشد. 
در همین زمینه، جعفر مهــدی زاده، مدیر اداره 
بررسی ها و سیاست های اقتصادی بانک مرکزی گفت: 
بررسی اجزای نقدینگی نشان می دهد که رشد نقدینگی 
در پایان ســال ۱۳97 ناشی از افزایش 24.2 درصدی 
پایه پولی و کاهش 0.9 درصدی ضریب فزاینده پولی 

بوده است. 
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، وی ادامه 
داد: در ایــن میان، خالــص دارایی های خارجی بانک 
مرکزی واجد سهم فزاینده در رشد پایه پولی بوده که 
بیانگر بهبود نسبی وضعیت ذخایر ارزی بانک مرکزی 

و همچنین بهبود کیفیت  ترازنامه بانک مرکزی است. 
مدیر اداره بررسی ها و سیاست های اقتصادی بانک 
مرکزی با اشاره به اینکه دیگر عامل فزاینده پایه پولی 
در پایان ســال ۱۳97 افزایش خالص مطالبات بانک 
مرکزی از بخش دولتی بوده اســت، خاطرنشان کرد: 
افزایش متغیر مذکور اغلب به دلیل انتقال بخشــی از 
بدهی بانک ها و موسسات اعتباری به بانک مرکزی به 
بدهی دولت به بانک مرکزی )موضوع بند» و« تبصره 
5 قانون بودجه ســال ۱۳97(، انتقال بدهی برخی از 
شرکت های دولتی به بانک مرکزی به بدهی دولت به 
بانــک مرکزی )موضوع ماده 6 قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور مصوب ســال 
۱۳94( و افزایــش اوراق و اســناد بهادار دولتی بابت 
پشتوانه و تعهدات بین المللی دولت بوده که در عمل 

فاقد آثار پولی است. 
مهدی زاده اضافه کرد: هرچند که بدهی بانک ها به 
بانک مرکزی نیز دارای سهم فزاینده در رشد پایه پولی 
بوده اســت، اما باید توجه داشت که طی ماه های آبان 
تا اسفندســال ۱۳97، بدهی بانک ها به بانک مرکزی 
روندی نزولی داشته است؛ به طوری که بدهی بانک ها 
به بانک مرکزی از ۱60.5 هزار میلیارد تومان در پایان 
مهرماه ســال ۱۳97 به ۱۳۸.۱ هزار میلیارد ریال در 

پایان اسفند ماه این سال رسیده است.
گفتنی اســت، بخشی از کاهش بدهی بانک ها به 
بانک مرکزی ناشی از بازپرداخت اضافه برداشت از سوی 
برخی بانک هاست اما بخش قابل توجه دیگر آن قطعا 
به دلیل اجرای فرایند انتقال بدهی بانک ها به حساب 

دولت بوده است. 

براساس آمارهای بانک مرکزی

رشد نقدینگی نسبت به سال قبل افزایش یافت

در پی درج گزارشی در روزنامه کیهان مورخ 
کمبود  ادعای  »برخــلاف  عنوان  با   98/3/21
اختیارات، دولــت از اختیارات ویژه خود برای 
فروش نفت و مالیات اســتفاده نکرده است« 
سازمان امور مالیاتی، توضیحاتی در این باره به 

روزنامه ارسال کرده که به شرح زیر است:
در ابتدا ذکر این نکته ضروری اســت که دولت با 
اصل اجرای مالیات بر عایدی ســرمایه کاملا موافق 
است و دلیل مخالفت دولت با طرح نمایندگان محترم 

مجلــس در خصوص مالیات بر عایدی ســرمایه نیز 
محــدود بودن طرح مذکور به اعمال این نوع مالیات 
در بازار مســکن بود. این در حالی اســت که اجرای 
مالیات بر عایدی ســرمایه برای یــک بازار، می تواند 
موجب هدایت جریان نقدینگی و در نتیجه تقاضای 
سوداگرانه از بازار مدنظر )مسکن( به بازار سایر دارایی ها 
مانند ارز، طلا، خودرو شود که پیامدهای سوء آن بر 

کسی پوشیده نیست.
علاوه بر این معرفی یک پایه مالیاتی جدید آن هم 

مالیات بر عایدی ســرمایه که از پیچیدگی ها و نکات 
اجرایی زیادی برخوردار است، مستلزم در نظر گرفتن 
مولفه های بسیاری نظیر ساختار نرخ مالیاتی، نسبت 
مورد پوشــش، تعدیلات تورمی، اشخاص مشمول و 
ترتیبات اجرایی اظهار، تشخیص و وصول و مقررات 
مربوط به تشویقات و جرایم و نظام دادرسی مالیاتی 
می باشــد. به همین دلیل دولت معتقد اســت برای 
موفقیت اجرای این پایه مالیاتی جدید که آثار اقتصادی 
و اجتماعی گسترده ای در پی دارد، بایستی لایحه ای 

جامع و کامل و مبتنی بــر مبانی نظری و تجربیات 
کشــورهای مختلف تنظیم شود. به همین منظور از 
ماهها قبل انجام مطالعات کارشناســی این موضوع 
در دستور کار سازمان امور مالیاتی قرار گرفت که در 
حال حاضر نهایی شده است. هم اکنون نیز با مشخص 
شــدن اصول و چارچوب این پایــه مالیاتی، فرآیند 
تدوین پیش نویس لایحه مالیات بر عایدی سرمایه در 
مراحل پایانی خود قرار دارد و به زودی آماده تقدیم 

به دولت می گردد.

توضیحات سازمان امور مالیاتی درباره یک گزارش

تولید کننده داروهای دامی در گفت وگو با کیهان: 

ارز 4200 تومانی را عمدا به وارداتی می دهند که مشابه داخلی دارد! 


